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ÚVODNÍK                                         Konec sezony na rozhledně

Bydlení na malém městě nebo na  vsi má velkou výhodu 
v tom, že je blízko do přírody. Teď na podzim míříme přede-
vším do  lesa. Většinou se  vracíme s  košíky do  vrchu 
naplněnými houbami, letos rostou jedlé i nejedlé jako divé. 
Osobně houbaření miluju, těší mě chodit lesem plným 
různobarevných kloboučků a  vybírat si z  krásných ty 
nejkrásnější. Při tak bohaté nadúrodě si dovoluji i  luxus 
nechávat na  místě takové, po  kterých bych v  nuznějších 
dobách přímo skočila. Stejně nosím domů hub daleko víc, 
než jsem schopná zkonzumovat a co s nadbytkem? Nikdo už 
moje úlovky nechce. Část jich tedy končí na kompostu a mě 
to ani trochu nemrzí. Letošní podzim si užívám jako už 
dlouho ne. 

V  listopadovém měsíčníku se  ohlížíme za  strašeckými 
komunálními volbami a  přinášíme výstup z  ustavujícího 
zastupitelstva v  polovině října. Ve  vedení města se  oproti 
minulému volebnímu období téměř nic nezměnilo. Oslovili 
jsme všech pět politických uskupení, která mají své zástupce 
v novém zastupitelstvu se dvěma otázkami, odpovědi na ně 
je možné si přečíst v rubrice Téma. 

V Kultuře lze opět najít pozvánky do Kinokavárny na pravi-
delná filmová a divadelní představení pro děti. Tam se bude 
promítat i  snímek spíše pro dospělé, a  to český film Jan 
Žižka. Zvykli jsme si, že v městské knihovně se  stále něco 
děje a ta samozřejmě také zve na své listopadové pořady. 

Dlouhodobě se snažíme seznamovat čtenáře se současnými 
výraznými osobnostmi Novostrašecka, které dělají čest 
svému rodnému městu. 

Rubrika Představujeme nabízí pohled na  tvorbu zdejšího 
rodáka, spisovatele, scénáristu a  filmového režiséra Davida 
Laňku. Ačkoliv již dlouhá léta žije v Praze, na  rodné město 
nezapomíná a pravidelně sem umisťuje děj svých knížek pro 
děti.  
Jeho posledním filmem, ke  kterému s  kolegou Martinem 
Müllerem napsali scénář a  společně ho režírovali, je Spolu, 
jehož promítání v Kinokavárně osobně přijeli uvést. 

Při rozhovoru byl pan Laňka velice milý a  vstřícný, 
na Strašecí nedá dopustit a evidentně to tady má moc rád. 

V redakci nás těší, že zdejší střední školská zařízení, jako je 
gymnázium a  učiliště, nás teď už pravidelně zásobují 
příspěvky jak od učitelů, tak studentů. Opět jsou zařazené 
v  rubrice Děti, mládež, škola stejně tak jako fotky a  texty 
z akcí pořádaných Domem dětí a mládeže. 

Ve Sportu si lze přečíst podrobné info z některých hokej-
balových zápasů i o posvícenském turnaji v tenise. 

Vaříme zdravě je v  měsíčníku na  předposledy. Autorka 
textů, které jsme v  rubrice tiskly, napíše ještě do  pro-
sincového čísla a  končí. Své důvody chystá objasnit právě 
v tom posledním vydání. 

Milí čtenáři, přejeme vám krásný dušičkový čas a také celý 
listopad! 

Lída Faflíková

Rozhledna na Mackově hoře je evidentně jedním z  důle-
žitých cílů pro turisty, kteří chtějí Novostrašecko poznat, a to 
nejen z různých částí Česka, ale i ze zahraničí.  
 Jen v  letošní sezóně na  ni vylezlo 1  138 dospělých a 636 
dětí. Hojné zápisy v návštěvní knize svědčí o  jejich spoko-
jenosti. Pro ilustraci několik letošních ohlasů přepisujeme: 

30.  7. I  když bylo zataženo, slu-
níčko se  nám na  chvíli ukázalo 
a viděli jsme i srnku na poli. 
 Syn (4 roky) zvládl obě cesty sám 
a  jako odměnu dostal od  pána 
lízátko. Rodina Novákova z Prahy 4 

29.  7.  Super počasí na  výlet. roz-
hled nádherný do krajiny, velice pří-
jemný pán (obsluha), určitě někdy 
zopakujeme. 
 Měli jsme štěstí i  na  srnky v  poli.                                  
Homolovi z Jižních Čech 
Bez datace. Můj táta je srab, ale já 
tam vylezl. Lůďa 

30. 7. Krásné místo, skvělý výhled. Vy-
hlídka na  Křivoklátsko bere dech, 
Krušné Hory a  Klínovec jako bonus. 
Votočkovi z Městečka 
10. 8. Moc se mi líbilo to, že si může-
me půjčit dalekohled. Linda, Babice. 
18.  8. (Krupka, Stradov, Německo) 
Schodů hodně, krokodýl vyděsil, krás-
ný výhled, příjemná rozhledna i výdej-
na lístků. 

19. 8. 11,5 člověka navštívilo moc hezkou rozhlednu s  krás-
ným výhledem. Rodina z Plzeňska 

4. 9. Moc hezká rozhledna, pěkné výhledy. Kamil, Lenka, Ma-
teo, Slaný 

Některé zápisy jsou do návštěvní knihy psané dospělými, 
jiné dětskou rukou a  velkými, kostrbatými písmeny, ozdo-
bené navíc roztomilými kresbičkami. 

Je zřejmé, že se tu lidem hodně líbí. 
Lída Faflíková
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INFORMACE PRO OBČANY

Současné ceny energií komplikují finanční situaci velkému 
počtu lidí. 

Pro mnohé je situace tak těžká, že žijí v  obavě, zda jim 
na zaplacení energií nebo jiných závazků vystačí finance. 

O  tom, zda máte nárok na  příspěvek na  bydlení nebo i  s 
možnostmi, jak řešit vysoké ceny energií se  můžete 
dozvědět na naší posezové lince Pomoc v nouzi. 

Pomůže vám hledat řešení vašich starostí a obav a poskyt-
ne, případně vyhledá potřebné informace.  

 V  případě, že to bude situace vyžadovat, zprostředkuje 
kontakt na další podpůrné skupiny. 

Pokud budete mít nárok, pomůže i s vyplněním žádosti. 
Všem volajícím zaručujeme individuální přístup, mlčenli-

vost, srozumitelnost. 
Volat můžete každý týden v úterý nebo ve čtvrtek 7.00 - 

14.00 hodin na telefonní čísla: 
 607 045 999 nebo 607 045 883 

Karel Filip

POSEZ Nové Strašecí nabízí seniorům pomoc v nouzi

Vybráno z 99. zasedání rady města ze dne 3. října
Smlouvy o dílo – zadání i odstoupení 

Rada města zadala smlouvou o dílo dostavět chodník v Pa-
lackého ulici před požární zbrojnicí společnosti Proxmi 
s. r. o. Nové Strašecí za cenu 845 670 Kč včetně DPH. 

Naopak rada města odstoupila od  smlouvy o  dílo 
se společností ACG – Real s. r. o. Praha, neboť se společnost 
dopustila několika hrubých porušení smlouvy, jejímž před-
mětem je rekonstrukce a požární zbrojnice. Stavební firma 
nedodržela termín ukončení 25. 4. t. r., stavba je nedokon-
čená a společnost je v insolvenčním řízení. 

Město převezme pouze dokončené části díla a zbytek bude 
dokončen s jinými smluvními partnery. 

Smlouva na posouzení zásobování energií 
Na základě výběrového řízení rada města odsouhlasila 

uzavření smlouvy se  společností EPDOR, s.  r.  o. Praha 
na posouzení rozvoje a změn zásobování energií za 204 tisíc 
korun včetně DPH. 

Jiří Tláskal

Úterý 1. listopadu Slavnost Všech svatých 
Středa 2. listopadu Památka zesnulých (Dušičky) 

Vzpomeňme na své drahé zemřelé při modlitbě s knězem: 

Mšec hřbitov, sobota 30. 11. v 15 h 
Ruda hřbitov, neděle 31. 11. v 14 h 
Nové Strašecí kostel, pondělí 1. 11. v 18 h mše svatá 

Rynholec hřbitov, pondělí 1. 11. v 16.45 h 
Nové Strašecí kostel, úterý 2. 11. v 9 h mše svatá 
Nové Strašecí smuteční síň, úterý 2. 11. 18 h,  
mše svatá + modlitba na hřbitově 
Lány hřbitov, neděle 7. 11. cca 16 h, 
mše svatá od 15 h v zámecké kapli 

Julie Adltová

Dušičky na Novostrašecku

Okresní kola soutěží 

  9. 11. Florbal 4. a 5. třídy – sraz 8 hodin 3. ZŠ Rakovník 
22. 11. Florbal 8. a 9. třídy chlapci – sraz 8 hodin 3. ZŠ Rakovník 
23. 11. Florbal 8. a 9. třídy dívky – sraz 8 hodin 1. ZŠ Rakovník 
24. 11. Florbal 6. a 7. třídy chlapci – sraz 8 hodin 3. ZŠ Rakovník 
25. 11. Florbal 6. a 7. třídy dívky – sraz 8 hodin 1. ZŠ Rakovník 
29. 11. Florbal finále – sraz 8 hodin hala BIOS Nové Strašecí 

-JS-
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INFORMACE PRO OBČANY

Zastupitelstvo města 
 I. bere na vědomí   

a. zprávu mandátové komise o ověření platnosti volby 
členů zastupitelstva města na základě osvědčení o zvolení 
a  zápisu o výsledku voleb (zápis o výsledku voleb zpra-
covaný Českým statistickým a registračním úřadem tvoří 
nedílnou součást zápisu z ustavujícího zasedání) 

 b. že ve smyslu ustanovení § 69 odst. 2 a 3, zákona 
č.  128/2000 Sb. o obecním zřízení ve znění pozdějších 
předpisů složilo slib 20 členů zastupitelstva města. 

  
II.  volí 

 podle ustanovení § 84, odst. 2, písm. m, zák. č. 128/2000 
Sb. o obecním zřízení, ve znění pozdějších předpisů dnem 
19. října 2022: 

Mgr. Karel Filip - starosta města, 
Ing. Jan Bureš - 1. místostarosta, Michal Bünter - 2. místo-
starosta, Ing. Jan Bechyně - člen rady, David Brabec  -  
člen rady, Bc. Karel Šnobl - člen rady, Ing. Martin Vondra, 
MBA - člen rady  

zdroj: zápis z ustavujícího zasedání  zastupitelstva města

Vybráno ze 100. zasedání rady města ze dne 17. října

Schválení koncertu Petry Janů 
Rada města na  svém posledním zasedání ve  volebním 

období 2018 – 22, kromě dořešení některých zakázek 
a nájemních smluv (vícepráce ca méněpráce, úpravy smluv), 
schválila uspořádání koncertu Petry Janů v  lednu příštího 
roku za cenu 120 tisíc korun. 

Schválení operačního plánu zimní údržby 
Rada města schválila operační plán zimní údržby 

Technických služeb pro nadcházející zimu, ve kterém, kromě 
zahrnutí nové ulice Viktora Olivy, změny oproti minulým 
letům nejsou. 

Jiří Tláskal

Ustavující zasedání zastupitelstva města ze dne 19. října
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STALO SE

Po prázdninách dne 4. října se konalo 
další vítání nových občánků našeho 
města. Ve Slavnostním sále MěÚ je 
přivítala Mgr. Alexandra Tůmová. 

Pozvánka byla zaslána do 14 rodin, 
pozvání přijalo 12 z  nich. Do  života 
jsme vítali 10 děvčátek a 2 chlapce. 

Jako vždy rodiče obdrželi dárkové 
poukazy na  nákup dětského zboží 
v hodnotě 500 Kč, květiny a knihy. Ještě 
jednou přejeme všem hodně štěstí, 
zdraví a lásky. 

V říjnu jsme mezi nás přivítali tyto děti 
(jména uvádíme se souhlasem rodičů): 

Elen Dokulilová 
Sofie Záveská 
Justýna Nováková 
Tereza Smržová 
Anna Fantová 
Tomáš Zárybnický 
Sofie Klainová 
Štěpán Brabec 
Sofie Haužvicová 
Adéla Holečková 
Magdalena Štogerová 
Klára Faů 

Hana Papežová

My pluli dál a dál s Náladou na Ladě
V  neděli 9.  října se  konal již 17.  ročník tradiční Nálady 

na Ladě pořádaný sdružením Město pro rodinu – rodina pro 
město. Sešlo se  zde spousta dětí všech věkových kategorií 
v doprovodu svých rodičů a prarodičů.  
 Slunce svítilo a draci létali proklatě vysoko. 

Letošním tématem Nálady bylo vodáctví a  vše, co s  ním 
souvisí. Děti si vyzkoušely vodácký výcvik, nástrahy stano-
vání, slalomy s kajakem i kánoí nebo souboj s vodním živ-
lem. 

Mohly si vyzdobit vlastní surf nebo vyzkoušet chytání 
a poznávání ryb. V cíli na ně čekaly perníkové medaile, roz-
dělaný oheň na opékání buřtů a slaných i sladkých hadů. 
 Žízeň utišily limonády či domácí pečený čaj. Jako bonus zde 
malí zájemci mohli využít dokonce i malování na obličej. 

Fotodokumentaci z akce najdete na: 
 www.mestoprorodinu.cz. 

Děkujeme, za rok se těšíme zas. 
Tereza Slavíková

Opékání buřtíků                                                                         Foto Tereza Slavíková

Vítání občánků

                                                           Fota Stanislav Hrabal

http://www.mestoprorodinu.cz
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STALO SE

Dne 2.  9. na  večer se  jablka prala 
s  hruškami a  taky s  rajčaty. Z  těchto 
důvodů požádal operační PČR novo-
strašecké švestky od MěP, aby prověřily 
fyzické napadení na Komenského nám. 
Na místě bylo zjištěno potlučené jablko 
naložené v  rumu, kterému dělalo větší 
problémy množství alkoholu vsáklého 
do  organismu než zranění na  hlavě. 
Jablko uvedlo, že si v  klídku užívalo 
obsah láhve s  lodí ve znaku a partička 
nepřátelské zeleniny z  vedlejší lavičky 
ho bezdůvodně napadla. I  kámoš 
hruška si jednou bouchnul! Prý za staré 
nevyřízené účty. Na  místo přivolaní 
zelináři-ovocnáři a  občas i  odšťavňo-
vači z  RZP Rakovník si poraněného 
odvezli k ošetření do nejbližší moštár-
ny na  chirurgii. Městské švestky pro-
vedly na místě nezbytná opatření a věc 
předaly OD  PČR NS s  podezřením 
na spáchání trestného činu (TČ). 

Dne 4. 9. po půlnoci strážníci během 
kontroly místní DISKO v ul. U Stadionu 
našli zraněného stochovského muže. 
Mladík tvrdil, že ho napadl neznámý 
pachatel a  přerazil mu nos. Městští 
chirurgové připravili skalpely, natáhli 
rukavice a přivolali odbornou zdravotní 
pomoc. Ještě než započal první řez, 
operace musela být přerušena, protože 
si zraněného převzala RZP k  ošetření 
do  nemocnice Kladno. Provedeným 
šetřením strážníků se na místě podařilo 
zjistit totožnost pachatele a  následně 
zamezit dalším bojům cca 10  lidí. 
Událost předána OD PČR NS pro pode-
zření ze spáchání TČ. 

Dne 4. 9. daleko po půlnoci se na Ko-
menského nám. pohybovala skupinka 
mladých, hlučných lidí, která čekala 
na  odvoz. Během čekání kolem nich 
prošel vtipálek, který jednoho mladíka 
ze  skupinky přátelsky poplácal po  zá-
dech. Přátelské poplácání se moc neu-
jalo a  vtipálek za  to schytal pár ran 
a  kopů. Strážníci situaci rychle uklid-
nili. Nikdo z  aktérů nežádal ošetření 
a ani další řešení věci. 

Dne 4.  9. v  odpoledních hodinách 
vyjádřil strážníkům místní občan obavy 
o svého syna žijícího na druhém konci 
republiky. Otec se  se synem nemohl 
spojit, jeho telefon byl nedostupný. Dle 
sdělení otce je syn maniodepresivní a s 
nemocí se  léčí. O  pomoc strážníci 
požádali spřátelený kmen MěP na  od-
vrácené straně světa, který uvedl, že 
mladý pán je v  pořádku. Telefon má 

nedostupný z  důvodu odcizení a nový 
bude mít až následující den. 

O  věci byl srozuměn oznamovatel, 
který odešel s  klidem na duši a  s díky 
na rtech. 

Dne 7.  9. ve  večerních hodinách 
se v jedné z místních restaurací rozhodl 
podnapilý host hrát si na  neohro-
ženého bojovníka, který vidí nepřítele 
i v popelníku na stole.  
 Strážníci na místě poskytli součinnost 
prvosledové hlídce PČR. Zaklekli, 
poutali, prohledávali jako jeden muž. 
Kam se  hrabe Chuck Norris. Kluka 
zlobivého si odvezla hlídka PČR 
a pokud stále zlobí, tak ho mají dodnes. 

Dne 9.  9. v  dopoledních hodinách 
přijali strážníci oznámení o  stopařce 
s  kopýtky u  sjezdu z dálnice D6. Chu-
děra stopařka byla nalezena natažená 
jak široká, tak dlouhá a  rozhodně už 
nestopovala. Na místě se nacházel také 
místní člen mysliveckého sdružení, 
který zesnulou srnku naložil a odvezl. 

Dne 11. 9. strážníci přijali oznámení 
o  černé skládce směrem na  Čele-
chovice. Bohužel ani díky poznatkům 
a  kontrole kamerového systému nebyl 
pachatel zjištěn. Strážníci o  skládce 
vyrozuměli majitele postiženého po-
zemku. 

Dne 14.  9. v  odpoledních hodinách 
strážníci společně s ostatními složkami 
IZS vyjížděli na  oznámení o  chlapci, 
který by mohl skočit z mostu. Chlapec 
byl nalezen v pořádku a předán do péče 
zdravotníků. Strážníci následně usměr-
ňovali provoz až do  ukončení celého 
opatření. 

Dne 15.  9. odpoledne oznámila ob-
sluha ČSPH Benzina, že v  prostoru 
za objektem se  schyluje ke  rvačce při-
bližně dvaceti osob. Strážníci na místě 
zjistili zápasníky studenty, kteří se do-
mlouvali na  'fajt' o  cudnost a  krásu 
zdejších žen. Aktéři byli poučeni o sluš-
ném chování a  z místa vykázáni. Vět-
šina účastníků odjela autobusem. 

Dne 19. 9. strážníci vyjeli na  ‚čmou-
da‘, který dle oznamovatele kouřem 
obtěžoval celé okolí. Na  místě bylo 
zjištěno drobné pálení biomasy v krbo-
vých kamnech a  po  příjezdu mužů 
zákona byl oheň ihned uhašen. 

Dne 21.  9. ve  večerních hodinách 
strážníkům oznámil vietnamský ob-
chodník napadení neznámým mužem, 
kdy mu současně byla odcizena láhev 
alkoholu. Při náročném šetření zejmé-

na z  důvodu jazykové bariéry, bylo 
po  zhlédnutí kamerových záznamů 
zjištěno, že pachatelem je pro strážníky 
osoba známá. K  odcizení ohnivé vody 
nedošlo a  vietnamský obchodník byl 
po nedorozumění s kupujícím napaden 
dětským lízátkem hozeným do obličeje. 
Výtržník byl dopaden a náležitě potres-
tán! Také mu bylo vysvětleno, k  čemu 
slouží lízátko a jak se s ním pracuje. 

Dne 21. 9. ve večerních hodinách vy-
jížděli strážníci na  žádost operačního 
důstojníka PČR na  ubytovnu v  NKC, 
kde jsou ubytováni uprchlíci z UK. Jed-
na ze  zdejších dam si bez příslušného 
povolení přivedla nocležníka, který zde 
v podnapilém stavu ohrožoval ostatní. 

V  tu samou dobu bylo přijato další 
oznámení o napadání hostů na Palubě 
místní lodi, kde musela zasáhnout PČR 
Rakovník. Agresivní muž cizí národ-
nosti byl z  ubytovny NKC vykázán. 
V  následujících dnech byla ukončena 
i  smlouva o  ubytování dámy za  časté 
porušování místních pravidel. Strážníci 
zde provádějí pravidelné kontroly. 

Dne 23. 9. ve večerních hodinách ve-
litel místních velrybářů požádal stráž-
níky o  pomoc kolegovi s  kontrolou 
dalších lovců velryb na rybníků Nový II. 
Strážníci na místě zjistili, že kontrolor 
i  lovci jsou povahy smířlivé a na místě 
vše probíhá v mírumilovné atmosféře. 

Dne 25. 9. několik hodin po půlnoci 
se  strážníci účastnili akce prvosledové 
hlídky PČR a poskytli taktickou pomoc. 
U  autobusové zastávky došlo k  bitce 
a  na  místě zůstala jedna živá, ale 
zraněná oběť. Dle popisu poškozeného 
se strážníkům podařilo mlátičky zastih-
nout na Komenského nám… 
 Ze  skupinky 3  lidí se  jeden muž 
rozhodl prchnout, ale Velký kamerový 
bratr vidí vše – uličník se  neměl kam 
schovat. Zbitý muž byl převezen RZS 
do nemocnice na ošetření. Věc je v  še-
tření PČR. 

Dne 30.  9. v  odpoledních hodinách 
se na jedné z místních zahrad rozhodla 
ukončit svůj krátký život propan-
butanová láhev upálením za živa. 
 Místním dobrovolným stříkačkám 
a HZS Stochov se  její počínání nelíbilo 
a  jako zkušení vyjednavači jí její 
počínání rozmluvili. Strážníci na místě 
poskytli taktickou pomoc pravidelným 
foukáním. 

Stanislav Jahelka

Z policejního deníku
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V  komunálních volbách konaných na  konci září měli občané 
možnost vyjádřit názor na své dosavadní zastupitele tím, že je 
buď volili znovu, pokud kandidovali, nebo dali hlas někomu 
jinému. Pravdou je, že ani vysoký počet hlasů pro konkrétního 
kandidáta nemusí automaticky znamenat jeho přední umístění 
v zastupitelstvu. Na pořad se ihned po volbách dostanou vyjed-
návání a domlouvání koalic. 

Jak bude zastupitelstvo vypadat pro další čtyři roky, se odhla-
suje na prvním ustavujícím zastupitelstvu. 

V době sestavování materiálů pro listopadový měsíčník ještě 
ve Strašecí neproběhlo, ale která ze  sedmi kandidujících poli-
tických uskupení ve volbách uspěla a s jakým výsledkem, už je 
známo.  
Ve strašeckém zastupitelstvu budou zasedat zástupci pěti z nich 
(dvě nesplnila stanovené procento hlasů) a my jsme je požádali 
o odpovědi na dvě otázky: 

1) Jak moc jste spokojení s volebními výsledky svého poli-
tického uskupení? 
2) Jak s nimi, resp. s důvěrou voličů, konkrétně naložíte? 
Odpovědi předkládáme v doslovném znění. 

Naše město – Mgr. Karel Filip 
Ad 1) Když vyhrajete, máte vždy radost. Poděkování patří 

celému týmu. Ve  svém programu jsme představili své 
výsledky a nesnažili jsme se voliče nachytat na populistické 
sliby. Neudělali jsme ani tu podpásovku, aby týden před 
volbami jsme podávali na někoho trestní oznámení. 

Ad 2) Chceme pokračovat v  započatých investičních ak-
cích. Dokončili jsme střechu na holičství v Palackého ulici, 
zbývá nám dokončit parkoviště v  Křivoklátském sídlišti 
a požární zbrojnici. 
 Mezi další naše priority bude patřit hledání nových zdrojů 
tepla, přístavba Mateřské školy U Lesíka, revitalizace měst-
ských sídlišť.  
Dále chceme pod dohledem městské architektky a  se  za-
pojením veřejnosti pokračovat v přípravách na rekonstrukci 
náměstí s  využitím architektonické soutěže. Budeme dále 
sledovat stav budov v dolním Hamiru a připravíme koncepci 
jejich využití. 

Město pro rodinu – rodina pro město –  
Ing. Jan Bureš 

Ad 1) Obhájili jsme čtyři mandáty v  zastupitelstvu, což 
byla naše ambice. Vzhledem k tomu, jak byla letošní kampaň 
poměrně vyhrocená a opozice mobilizovala své síly ke zpo-
chybnění téměř všech našich kroků, bylo těžké odhadnout 
výsledek. A  i v  tomto kontextu považujeme nejen náš, ale 
i celkový výsledek voleb za úspěch a za ocenění naší dlou-
hodobé práce. 

Ad 2) V první řadě za projevenou důvěru děkujeme, velmi 
si jí vážíme. 

Za zásadní považujeme i to, jak dopadly volby celkově. Zisk 
13 mandátů pro představitele současného vedení města z 21 
vnímáme jako vyjádření podpory pro naši společnou práci. 

I  proto jsme se  rozhodli přijmout nabídku pokračování 
v prakticky stejném složení jako v minulém období. Hlavní 
společné cíle formulujeme v programovém prohlášení. 

Ale už teď je jasné, že to budou složité roky a  nás čeká 
spousta výzev a úkolů. Aktuálně jsou nejpalčivějšími tématy 
energetika, teplo a  kapacity škol a  školek. V  tomto ohledu 
můžeme nejen naše voliče ubezpečit, že řadu kroků k řešení 
těchto oblastí jsme podnikli ještě před volbami a  máme 
na co navazovat. 

Deklarované priority u  jednotlivých subjektů, i  těch opo-
zičních, se letos poměrně shodovaly. Věříme proto v určitou 
shodu napříč všemi subjekty a v konstruktivnější spolupráci 
na těchto zásadních tématech. 

Nezávislí 2018 – Michal Bünter 
Ad 1) Předně bych chtěl poděkovat našim voličům, s vý-

sledkem je naše uskupení spokojeno, avšak nás mrzí malá 
volební účast. 

Ad 2) Vstupujeme do koalice a budeme dál prosazovat náš 
volební program. 

Koalice Společně pro Nové Strašecí 
a Pecínov a STAN – Bc. Pavel Novák 

Ad 1) + ad 2) Na  jedné straně jsme s  výsledkem velmi 
spokojeni, prohráli jsme o  čtyři „velké“ křížky s úřadujícím 
starostou. Oproti minulým volbám jsme výrazně posílili. 
Podpořilo nás ve  veřejné kampani skoro šedesát občanů. 
Do  kampaně jsme dali mnoho sil a  lidé to ocenili. Chtěli 
změnu. Na  druhou stranu, potřebovali jsme o  pár procent 
víc. To nás mrzí. 

V  tuto chvíli máme v  zastupitelstvu stejný počet křesel 
jako vítězný subjekt starosty Karla Filipa Naše město. I  to 
nás opravňovalo a  zároveň zavazovalo oslovit po  volbách 
všechny přijatelné partnery a  pokusit se  s  nimi vytvořit 
koalici, která by znamenala aspoň částečnou změnu 
ve  vedení města. Tu jsme my a  i já osobně v  kontaktní 
kampani při stovkách rozhovorů s voliči slibovali. 

Ukázalo se  ale to, čeho jsem se  obával. Voliči, kteří 
hlasovali pro Nezávislé 2018 nebo pro Město pro rodinu, dali 
hlas (mnohdy ke  svému překvapení) vlastně rovnou Karlu 
Filipovi a stávajícímu vedení města. Nezávislí i MPR si totiž 
po volbách nechtěli ani vyslechnout naše vize, naše nápady 
nebo představy o tom, jak bychom Nové Strašecí chtěli vést, 
kam ho posunout. Naopak tato uskupení okamžitě vklouzla 
do  starých, zatuchlých papučí, ve  kterých nemusí nic 
promýšlet, aktivně se  účastnit, ve  kterých se  vlastně opět 
pouze vezou. A  tak opět šla tato uskupení bez velkého 
rozmýšlení do koalice s „přejmenovaným“ starostou. Ani je 
nezlákala naše nabídka, že budou moct více ovlivňovat chod 
města a  více se  podílet na  jeho řízení – naopak se  této 
možnosti polekali a  větší odpovědnost odmítli. Městu pro 
rodinu jsme totiž nabídli přímo pozici starosty. 

Teď máme tedy starostu opět stejného jako v předchozích 
obdobích. Přibyl ale jeden místostarosta. (Tedy pokud bude 

Vyjádření zástupců politických uskupení, která uspěla  
ve volbách
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schválen návrh staronové koalice – což nebylo před 
uzávěrkou tohoto čísla Novostrašeckého měsíčníku jasné.) 
Nové Strašecí tak má dva neuvolněné místostarosty. Jeden 
bude na úřad ke svým povinnostem odbíhat, jakmile ve škole 
zazvoní zvonek (pro neznalé – je totiž školníkem); druhý 
bude stejně jako minulé čtyři roky přebíhat mezi náměstím 
a  radnicí (pracuje totiž v  místní drogerii). Každý z  nich 
za  bratru 40  tisíc hrubého, pokud tedy odměna neuvolně-
ného místostarosty zůstala po  ustavujícím zastupitelstvu 
19.  10.  stejná, jako byla doteď. Ano – aspoň v  tom bude 
změna – budeme si platit o  jednoho takového pilného 
místostarostu víc. 

To podle mě není dobrá výbava do nadcházejících těžkých 
časů. Město v turbulentních dobách potřebuje plné nasazení 
a novou krev. Ne stagnaci, ve které mají podporu jistou jen 
fotbalisti, hasiči nebo učitelé, kteří se  bojí posunout naši 
základní školu do 21. století. 

Chceme být tvrdou, ale konstruktivní opozicí. Budeme 
rozhodování staronové koalice kontrolovat. 

Budeme se  ale snažit i  z opozice prosadit náš program. 
Chceme například navrhnout stavbu nové školy a  parko-
vacího domu v Křivoklátském sídlišti, zajistit předvídatelnou 
cenu tepla nebo modernizovat a stavět nová dětská hřiště. 

Já pro to udělám, co budu moct. 

Občanská demokratická strana – Ing. et Ing. 
David Hubáček 

Ad 1) Každý lídr vstupuje do  voleb s  tím, že chce 
dosáhnout co nejlepšího výsledku. O to jsem se snažil i já.  
Je důležité poděkovat všem těm, kteří nám dali svůj hlas, 
a poblahopřát všem zvoleným zastupitelům.  
Mrzí mě, že nám o necelých 100 hlasů unikl třetí mandát, ale 
jak praví známý citát: "Nikdy, nikdy, nikdy se nevzdávej," 
a tím se budeme určitě řídit, a věřím, že příště budeme ještě 
silnější. 

Ad 2) Vzhledem k  výsledku jsme skončili v  opozici 
a  budeme proto plnit velmi důležitou úlohu kontroly 
vládnoucí koalice. Chceme být konstruktivní opozicí, která 
se bude snažit nalézat alternativy a myslet dál než do konce 
volebního období. V  rámci našeho uskupení proběhla 
analýza kampaně, na kterou máme velice kladné ohlasy. Ať 
už tím, že jsme se snažili, aby naše kampaň nebyla útočná, 
ale adresná a věcná. Zpětná vazba od občanů našeho města 
je pro nás velice důležitá, i  proto máme vybrány některé 
body z  našeho programu, kde vidíme vysokou přidanou 
hodnotu pro obyvatele města, a  ty budeme chtít v  tomto 
volebním období prosadit. Již jsme na  některých začali 
pracovat, a  to komplexně, tedy včetně možnosti zajištění 
financování těchto projektů. 

Ze zaslaných textů sestavila Lída Faflíková
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Máme radost, že se v naší knihovně dobře daří programu 
S KNÍŽKOU DO ŽIVOTA – pátečním předčtenářským setká-
ním s dětmi ve věku 0 až 3 roky v doprovodu rodičů. 

Budete-li mít chuť se přidat, jsme tu pro vás v tyto páteční 
termíny: 4., 11., 18. a 25. listopadu vždy v 10 hodin. 

Těšíme se  na další akci MEDIÁLNÍ OBEZŘETNOST 
ve  spolupráci s  Novinářským inkubátorem – úterý 22.  li-
stopadu v 15 hodin se knihovna otevře všem seniorům. 

I tentokrát se v roli přednášejícího představí nám již dobře 
známý Ing. Zdeněk Svoboda, CSc. a nově ho doplní pan Mgr. 
Ondřej Novotný, učitel z  pražského gymnázia, který 
se mediálnímu vzdělávání věnuje v rámci své praxe. 

Součástí této společenské události bude také občerstvení 
zdarma. 

Ve čtvrtek 24.  listopadu v 19  hodin bychom vás chtěli 
pozvat do  Kavárny Kaffka. Letos na  jaře se  tu v  rámci 
festivalu Poezie pod deštníkem uskutečnila úspěšná akce 
V KAFFCE ŽIJE POEZIE. To posloužilo jako výborný impuls 
k tomu, aby se něco v podobném duchu událo znovu. 

Opět se  tu sejde parta nadšenců, kteří budou číst a  reci-
tovat texty POETISMU. Nechte se nalákat a přijďte si v tom 
pochmurném listopadovém počasí pro nálož pestroba-
revných pocitů a vjemů. 

Poslední středu v  měsíci 30.  listopadu v 17  hodin 
naservírujeme dětem přibližně od  čtyř do  deseti let 
STRAŠIDELNÉ ČTENÍ. Budeme si číst, povídat a vyrábět. 

Už se nemůžeme dočkat, jak se vám u nás bude líbit. 
Žofie Kabelková

Listopadový kulturní program v knihovně

Detektivky a thrillery 
Fields, H. – Dokonalá tma 
Shepherd, C. – Vražda na  blatech; 
Vražda bez soucitu; Vražda s  nápově-
dou; Vražda v ledu 
Bazterrica, A. – Znamenitá mrtvola 
Dranfield, W. – Pád do tmy 
Gibney, P. – Ani slovo 

Společenský román 
Pallerová, P. – Milenec mé matky 
Courtnenay, Ch. – Ozvěny run 
Roberts, N. – Stejná jako ona 
Johnson, J. – Dům na útesu 

Populárně naučná literatura 
Suchý, J. – Klaun si povídá s  Bohem; 
Klaun to zkouší znovu 

Walker, M. – Proč spíme: odhalte sílu 
spánku a snění 
Šafr, P. – Češi mezi pravdou a  lží (pří-
běhy z české historie očima novináře) 
Rosenberg, M. B. – Co řeknete, změní 
váš svět; Nenásilná komunikace a moc 

Jitka Tomšů

Z nových knih

S DDM do divadla 

Ve středu 28. prosince Divadlo S+H Praha, Hurvínkova nebesíčk, sraz v 10 hodin před školní družinou, návrat 
kolem 17.30 hodin na vlakové nádraží, cena 360 Kč. 
Zájemci se mohou hlásit přes klientské centrum ddmrako.cz 
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Oblíbení hrdinové ze stejnojmenného seriálu ožívají v ka-
nadském celovečerním animovaném snímku z  roku 2021. 
Promítat se bude v neděli 20. listopadu od 15 hodin v Ki-
nokavárně. 

Děti štěněcí záchranáře znají z televizního seriálu a vesměs 
je milují, proto jsou jejich hodnocení filmu výhradně kladná. 

A rodiče? Ti jsou šťastní, že se jejich ratolesti těch 88 minut 
dobře bavily. 

Upozorňujeme, že se tentokrát jedná o celistvý děj, nikoliv 
jen o  seriálové epizody podkládané za  sebou tak, jak tomu 
bylo v předchozích ztvárněních. 

Vstupné 80 Kč pro děti i dospělé. 
Lída Faflíková

Míša Růžičková – Pohádkové království

Jan Žižka – zatím nejdražší český film
O velkofilmu režiséra Petra Jákla se hojně mluvilo a hodně 

se od něj očekávalo. Už jen kvůli známým zahraničním her-
cům v  hlavních rolích (např. Ben Foster, Michael Caine) 
a oblíbeným českým v těch vedlejších (Karel Roden, Jan Bu-
dař či Ondřej Vetchý). 

Strašečtí diváci film Jan Žižka uvidí 21. listopadu v 19 ho-
din v Kinokavárně. 

V recenzích, které si zatím snímek vysloužil, převažují ná-
zory, že sice nejde o dojemný trhák s Melem Gibsonem, ale 
že je to dobrý film, který si udržuje ponurou atmosféru, na-
bízí dynamický příběh, realistické bojové scény a příjemně 
překvapivé nápady. 

Vstupné 100 Kč. 
Lída Faflíková

Tlapková patrola ve filmu 

Míša Růžičková se svojí písničkovou a taneční show přináší 
zábavu pro nejmenší diváky. 

Tentokrát se  přeneseme přímo do  pohádky. Procvičíme si 
hlásek u  rozcvičky v  pohádkových kulisách krásného zámku. 
V  písničkách Tanec princezen a  Začíná bál vás pozvu 
do  královského paláce mezi prince a  princezny a  pořádně to 
spolu roztočíme. Že se  princezny a  králové bojí draka, to už 
víme, ale náš čerstvě vylíhnutý dráček Žofík je moc hodný 
a přítulný. V podzámčí, tam kde se rozkládá hustý a temný les, 
přiletí různá Strašidla a  možná uvidíme i  Trpaslíky a  víly. 
Na závěr si dáme písničku na přání a nový hit S námi pojď si 

hrát, u kterého budeme zpívat, mávat a tancovat. Těšíme se ☺
☺☺ Představení je vhodné pro děti od 2 let. 

Vstupné 280 Kč. 
Každá osoba i dítě musí mít platnou vstupenku bez ohledu 

na věk. 
Dítě se  ZTP průkazem do 15  let má po  předložení ZTP 

průkazu 50 % slevu. 
Během představení jsou děti zapojovány do písniček. 
Délka představení je přibližně 60 min. 

Produkce Míši Růžičkové (pořadatel)

Novostrašecké knihobudky
V  poslední době se  na knihovnu obrací řada občanů 

s dotazy, týkající se knihobudek. 
Městská knihovna zmíněné knihobudky neobsluhuje, ani 

nemá na  starosti jejich opravy. Případné poškození hlaste, 
prosím, v Technických službách. Když objevíte, že v budkách 
nejsou žádné knihy, můžete přijít k nám. 

V  knihovně se  vždy nějaké knížky najdou, buď vyřazené 
z našeho fondu nebo z darů od čtenářů, které si můžete vzít 
a do budek donést. 

Není však naší povinností do knihobudek knihy dodávat. 
Jitka Tomšů

Poděkování sponzorům 
Děkujeme sponzorům Novostrašeckého běhu za věcné i finanční dary.  
Podpořily nás firmy: Emco, Partners, Gatebo, Bubákov.net, Pivovar Krušovice, Pivovar Bakalář a rodina Pavly 
Pokorné. 

Tereza Charvátová
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Pro předposlední měsíc roku je typické padání listí, podzimní 
plískanice a první mrazíky. Zároveň nám však listopad přináší 
mnoho významných dnů a zajímavých událostí. 

Slavíme Den Všech svatých, Památku zesnulých, očekáváme 
příjezd svatého Martina na  bílém koni, připomínáme si Den 
boje za  svobodu a  demokracii, ale i  další světové dny. Letos 
na jeho závěru zahájíme také advent. 

Je toho spoustu na  jeden měsíc, ale my věříme, že si uděláte 
čas a  navštívíte nás v muzeu, ať už jen tak v  kavárně či při 
některé z našich akcí. 

Víkendové workshopy 
Od října probíhá v  muzeu oblíbené vyrábění, tentokrát 

s podzimní a halloweenskou tematikou. O víkendu 5. a 6. li-
stopadu si tak můžete projít strašidelnou stezku, najít  pa-
voučky štěstí a  na  závěr si vyrobit pichlavého ježka, roz-
tomilou houbičku či hrozivého ducha. Poplatek za vyrábění 
ve výši 30 Kč bude použit na nákup materiálu. 

Ve čtvrtek 10.  listopadu se  rozloučíme s  výstavou „Mu-
zeum zevnitř aneb skrytá místa kulturních institucí“, 
která nám představila péči o papírové sbírky. 

Zjistili jsme, jak o  papírové sbírky pečovat, čím a  jak 
poškozené předměty vyčistit a hlavně, jak je opravit. 

Na realizaci této výstavy se  nám podařilo získat finance 
od  Ministerstva kultury ČR a  Středočeského kraje. Jejich 
podpora kreativního vzdělávání v  paměťových institucích 
nám umožnila uspořádat dva workshopy zaměřené právě 
na  restaurování papíru pod vedením zkušených restau-
rátorek Mgr. et BcA. Michaely Caranové a Ing. Evy Tothové. 

V  pátek 4.  listopadu od 10  hodin proběhne poslední 
workshop, ale již nyní víme, že je jeho kapacita vyčerpána. 
Omlouváme se a mockrát děkujeme za váš enormní zájem. 

V  příštích letech plánujeme soubor podobných výstav, 
které budou zaměřeny i na další materiály běžně se vysky-
tující v  rámci muzejních sbírek (např. textil, kov, keramika, 
dřevo a polymery). Zachovejte nám svou přízeň. 

Nová výstava od 17. listopadu 
V  samém závěru letošního roku v  muzeu představíme 

výstavu s  názvem „Zimní hrátky a  radovánky“. Jejím 
prostřednictvím připomeneme tři nejoblíbenější zimní 
sporty – bruslení, lyžování a  sáňkování. Každému sportu 
bude věnován informační panel přibližující historii zmi-
ňovaného odvětví, ukázku z beletrie a  fotografie či vyobra-
zení příslušných sportovních pomůcek. 
 Prohlédnout si bude možné sbírku sportovního náčiní, na 
kterém děti dováděly od první poloviny 20. století. 

Téma bruslení zde připomene kolekce rekreačních bruslí. 
Pozornost jistě vzbudí nejstarší exponát – dřevěná podrážka 
s želízkem a koženými řemínky k připnutí k obuvi zapůjčená 
z  jesenického muzea. Návštěvníci jistě poznají v minulosti 

oblíbené „šlajfky“ na  kličku a  ocelové sportovní brusle – 
výrobek rakovnické Stadionky. 

Vystavený soubor lyží vzbudí možná u  současných lyžařů 
úsměv i  obdiv při pohledu na  „prehistoricky“ působící 
řemínkové vázání a notoricky známé „kandaháry“ a bytelné 
bambusové hůlky. Téma lyžování doplní soubor lyžařských 
bot – nejstarší z nich je ručně šitý pár z 30. let 20. století. 

Ze zasněženého svahu jezdívaly dřevěné a  kovové dětské 
sáňky. Zvýšenému zájmu se  jistě bude těšit netradiční tvar 
exponátu, který vyrobil pro svou dceru truhlář z Milostína. 
Saně sloužily i  k dopravě větších či menších nákladů, jak 
o tom svědčí ty s nákladem dřeva. 

Výstava je doplněna historickými pohlednicemi s motivem 
zimy a zimních sportů. 

Pracovníci muzea se budou těšit od 17.  listopadu na vaši 
návštěvu a  přát všem dětem, aby letošní paní zima byla 
s nadílkou sněhu a ledu trochu štědřejší. 

Nadále, prosím, sledujte vývěsku muzea či webové 
a  facebookové stránky muzea, kde zveřejňujeme veškeré 
aktuality. 

Barbora Honzíková

Pozvánka do muzea
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V úterý 15. listopadu se opět společně sejdeme na pokra-
čování přednáškového cyklu Historie Sudet.  
V  přednášce pod názvem Promarněná příležitost se  bu-
deme věnovat problematice česko – německého soužití 
v  českých zemích od  počátku 20.  století do  krizového roku 
1938. Na  pozadí dobového vývoje i  konkrétních příběhů si 
přiblížíme každodenní život a  postavení českých Němců 
v posledních desetiletích existence rakouského státu a v prv-
ní Česko-slovenské republice.  
Připomeneme také nejdůležitější události a  milníky, které 
v této relativně krátké, ale značně bouřlivé a překotné době 
ovlivnily oba národy a poznamenaly jejich vzájemné vztahy, 
které vyústily do  „sudetské krize“ na  konci třicátých let 
a mnichovské dohody. 

Přednášku povede Mgr. David Kovařík, Ph.D. z Ústavu pro 
soudobé dějiny AV ČR, Brno. 

Předběžná pozvánka 
Již dnes vás zveme na  závěrečnou přednášku uvedeného 

cyklu, která se koná 13. prosince. Obsahem přednášky budou 
Historická rozhodnutí po skončení 2. světové války (od-
sun německého obyvatelstva z oblasti Sudet, sociální, hospo-
dářské a  kulturní následky odsunu). Přednášet bude Doc. 
Mgr. et Mgr. Matěj Spurný, Ph.D. 

Na příští rok 2223 plánujeme další zajímavé vycházky a ex-
kurze. Program včas oznámíme prostřednictvím Novo-
strašeckého měsíčníku a dále na webových stránkách muzea. 

Přednášky se  konají vždy v  úterý od 17 do 18.30  hodin 
v  přednáškovém sále muzea a  vstupné na  jednotlivé 
přednášky je 40 Kč. 

Těšíme se na společná přátelská setkání. 
Věra Hrubešová

Miroslav Plzák – lékař psychiatr, publicista 
*25. srpna 1925 v Libušíně – + 13. listopadu 2010 v Praze

Klub cesty za poznáním

Jméno Miroslava Plzáka je určitě povědomé především 
čtenářům starší generace, málokdo ale ví, že tento známý 
sexuolog a psychiatr, který proslul hlavně díky popularizaci 
problematiky manželství a partnerských vztahů, je rodákem 
z nedalekého Libušína. 

Narodil se  v  rodině bankovního úředníka v  Libušíně 
u Kladna, ale dětství prožil v pražských Holešovicích. Matu-
roval v  roce 1944 na  reálném gymnáziu a  poté byl totálně 
nasazen v továrně v pražské Libni. Po válce vystudoval lékař-
ství na Karlově univerzitě v Praze, kde se od třetího ročníku 
specializoval na  psychiatrii. Po  praxi v  několika léčebnách 
absolvoval základní vojenskou službu jako lékař u  Pomoc-
ných technických praporů (PTP). 

Své celoživotní pracoviště našel na  Psychiatrické klinice 
Fakulty všeobecného lékařství UK v  Praze, kde působil 
od roku 1959. V roce 1964 se stal jejím primářem a na tomto 
místě zůstal až do odchodu do  důchodu v  roce 1989. Mezi 
jeho klienty bylo mnoho významných osobností, údajně 
např. Jan Werich, Václav Havel, Vlasta Chramostová či 
Helena Růžičková. 

V  roce 1964  stál u  zrodu telefonické Linky důvěry a  je 
pokládán za  zakladatele speciálního oboru psychologie 

zabývajícího se  manželstvím – matrimoniologie. Začal 
se  soustavně věnovat výzkumu žárlivosti, kterou pokládal 
za  nejzávažnější problém manželství a  milostných vztahů. 
Své někdy svérázné rady s pro něho typickým humorem vtělil 
do více než 70 vědeckých a populárně-naučných publikací. 

Stal se odborným poradcem řady českých filmů s kriminální 
zápletkou, eroticky laděných komedií i  příběhů z  nemoc-
ničního prostředí. V několika snímcích se zhostil i role herce. 

Působil také jako dramatik, scénárista a spisovatel. Napsal 
několik divadelních her a  jako autor a  glosátor často 
vystupoval v televizi a před rozhlasovým mikrofonem. 

Traduje se, že právě od  něj pochází rada pro nevěrné 
manžele „Zatloukat, zatloukat, zatloukat“ (někdy i  s 
dovětkem „A když se to provalí, tak zase zatloukat.“). 

Později však autorství této rady vyvracel. 

František Frolík

Miroslav Plzák

Podpis Miroslava Plzáka
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Adaptační kurz tříd 1. A a 1. B novostrašeckého gymnázia 
proběhl od  středy do pátku 14.  až 16.  září v  krásném pro-
středí Machova mlýna. I když počasí nám atmosféru trochu 
pokazilo… 

První den jsme přijeli rovnou na oběd a hned po něm jsme 
šli blátivou cestou na hrad Krakovec. Tam nás čekala zapla-
cená prohlídka a spousta zajímavých informací. 

Pozdě večer jsme měli bojovku. Byla to docela sranda, 
dokud nezačalo pršet. Nakonec hra nedopadla nejhůře, ale 
byli jsme rádi, že je konec. Zase to počasí… 

Druhý den ráno za námi přijely výchovné poradkyně, které 
si pro nás připravily program. To si mnozí opravdu užili, 
protože nikdo nemusel ven do deště. Po obědě, kdy konečně 
přestalo pršet, následoval orientační běh. Ten se líbil hlavně 
klukům. Bylo docela těžké pracovat s mapou, ale pomáhali 
jsme si s ostatními družstvy a dostali se až do cíle. 

Po programu se  někteří z  nás šli otužit do  venkovního 
bazénu. Kluky také bavilo hrát kulečník ve  společenské 
místnosti, a to vždycky, když nám skončila nějaká aktivita. 

A  skutečně povedené nakonec bylo večerní představení, 
které si obě třídy pro sebe navzájem připravily. To se nám 
líbilo nejvíce, protože jsme se  u  vymýšlení příběhu zase 

o něco lépe poznali. Pak nám přišlo líto, že to nejlepší bylo 
až večer před odjezdem. 

Poslední den jsme si ve zbytku času řekli něco o sobě a pak 
už jen po  svačině počkali na  autobus a  natěšení vyrazili 
domů. 

Jak zhodnotit povedený adapťák v nepovedeném počasí? 
Nakonec to nebylo tak špatné… 

Eliška Bucmaniuková, 1. A 

Úspěch novostrašeckého gymnázia ve Středoškolském 
atletickém poháru

Adaptační kurz 1. ročníku gymnázia 

Dne 21.  září se  konalo v  Rakovníku okresní kolo v  atle-
tických soutěžích středních škol. V  konkurenci šesti škol 
z  celého okresu Rakovník obsadili naši chlapci 1.  místo 
a postoupili do krajského kola! 

Mezi naše nejlepší atlety patřil Jakub Klein ze 2. B, který 
zvítězil v běhu na 400 metrů (čas 55:00 sekund) a ve skoku 
dalekém (558 cm). Zároveň byl členem naší vítězné štafety 
na 4 x 200 metrů. Tomáš Hamouz ze 4. B zvítězil ve vrhu 

koulí 5 kg výkonem 13,15 metrů a byl rovněž členem vítězné 
štafety. Družstvo děvčat obsadilo celkově 2. místo. O  naše 
jediné vítězství se postarala Nela Otcovská z 1. B ve skoku 
dalekém, a to výkonem 462 cm. 

Děkujeme všem studentům za  vzornou reprezentaci naší 
školy a blahopřejeme chlapcům k postupu do krajského kola! 

Mgr. Milan Soukup, Gymnázium JAK Nové Strašecí

Studenti na hradě Krakovec                                                               Foto archiv školy
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Na otevření venkovní učebny se  těšili nejen žáci, ale i  celý 
pedagogický sbor. Proto jsme se hned pár dní po  slavnostním 
otevření rozhodli učebnu vyzkoušet. Zmínka o učení v přírodě 
sklidila u  žáků velký úspěch a  celá třída se  nadšeně vydala 
otestovat netradiční způsob výuky. Počasí nám hrálo do karet 
a  přispělo k  dobré náladě. Změna prostředí všem velmi 
prospěla. Na  čerstvém vzduchu byli žáci mnohem uvolněnější 
a soustředěnější. 

Učení v přírodě 
Hodina začínala jako obvykle, v  průběhu se  však od  kla-

sického vyučování přece jen malinko lišila. Občas naši 
pozornost vyrušili poletující ptáci či letadlo, což alespoň 
přispělo k chvilkovému odreagování. Bylo skvělé pozorovat, 
jak žáci nadšeně řeší společné úkoly a  rozvíjejí svoji 
kreativitu. Byli komunikativnější a  učení je více bavilo. 
Pracovali nejen samostatně, ale také ve skupinách. Společné 
úkoly řešili s plným nasazením a čas utekl přece jen rychleji 
než obvykle. V  samotném závěru se  spokojenost žáků 
přenesla i na nás vyučující. 

Vyhlídky do budoucna 
Věříme, že nám užívání venkovní učebny přinese novou 

inspiraci a nápady na zlepšení vyučovacích hodin. Pro žáky 
se  snad stane učení venku efektivnějším a  zábavnějším 
způsobem výuky, kdy budou moci trávit čas a  vzdělávat 
se  v  přírodě v  rámci vyučovacího procesu. Častějším pou-
žíváním učebny by tak mohlo dojít nejen k  samovolnému 
vytvoření pozitivnějšího přístupu k jednotlivým předmětům, 
ale také ke zvýšení motivace našich žáků k učení. 

Karolína Hůlová 

První střípky z venkovní učebny

Studenti ve venkovní učebně                                                         Foto archiv školy

Tradiční součástí novostrašeckého posvícení je i  výstava 
podzimních květin a  květinových vazeb. I  letos, druhou 
neděli v  září, jste měli možnost potěšit oko i  mysl její 
návštěvou v prostorách kulturního centra. 

Ve spolupráci s městským úřadem výstavu zajišťuje Střední 
odborné učiliště Nové Strašecí se  svými žáky oboru 
Zahradník.  

V  letošním školním roce nastoupilo ke  studiu tohoto 
zajímavého oboru, který je vhodný pro dívky i  chlapce, 12 
žáků, ze kterých se po třech letech studia stanou odborníci 
v  oblasti zahradní architektury, aranžování květin, péče 
o  veřejnou zeleň a  zahradní techniku, zelinářství, květi-
nářství, ovocnářství či sadovnictví. 

O atraktivnosti tohoto oboru svědčí stále se zvyšující zájem 
o jeho studium. 

Řadu absolventů potkáváme v  zahradnických firmách 
a prodejnách nejen v našem městě, ale i v širokém okolí. 

Ivana Veselá 

                                                                            Instalace z výstavy                                        
                                                                          Foto Ivana Rezková 

Ohlédnutí za krásami podzimu
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Ve středu 5.  října odpoledne se  u  rakovnické Sokolovny 
konala soutěž Rakovnický sprint – běh na 60 m. 

V každé kategorii soutěžilo kolem 40 běžců, a to i ze stra-
šecké ZŠ. 

Výsledky chlapců a dívek v jednotlivých kategoriích: 
1. kategorie: nebyla obsazena 

2. kategorie: 3. místo Filip Pelc /3. S/ 
                         4. místo Adam Fišer /3. S/ 

3. kategorie: 2. místo Andrea Šandová /6. S/ 
                          3.místo Viktorie Jíchová /6. S/ 
  
4. kategorie: 1. místo Petr Vacek /8. S/ 
                         4. místo Oliver Bláha /6. S/ 

5. kategorie: 3. místo Jakub Kelíšek /9. S/ 
                          5. místo Iveta Veličková /9. A/ 

-JS- 

Rakovnický vytrvalec

Rakovnický sprint s DDM

Start Rakovnického sprintu                                                      Foto Jitka Samšuková

Soutěž v  běhu pořádaná DDM pro 
žáky základních škol se  uskutečnila 
v  Čermákových sadech v  Rakovníku 
ve středu 12. října. 

Běhalo se 500 m  až 1500 m  a každé 
kategorie se  v průměru zúčastnilo ko-
lem 50 závodníků. 

Úspěchy žáků strašecké ZŠ: 

1. kategorie nebyla obsazena 

2. kategorie  
3. místo Jakub Chalupecký /4. S/ 
 

  1. místo Ema Šafařová /4. S/ 
4. místo Babeta Šandová /4. S/ 

3. kategorie  
1. místo Viktorie Jíchová /6. S/ 
4. místo Eliška Jahelková /5. S/ 

4. kategorie  
2. místo Oliver Bláha /6. S/  

2. místo Ema Hejnová /7. S/ 
3. místo Václav Černý /7. S/ 
3. místo Adéla Šteklová /8. S/ 
4. místo Patrik Holý /6. S/ 

Všem účastníkům děkujeme za repre-
zentaci školy a vítězům gratulujeme. 

Poděkování patří samozřejmě i  tělo-
cvikářům. 

Jitka Samšuková

2. místo 0liver Bláha, 3. místo Václav Černý    
                                                     Foto Jitka Samšuková

2. místo Ema Hejnová, 3. místo Adéla Šteklová   
                                                        Foto Jitka Samšuková
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Jako každý rok proběhl v období posvícení o víkendu dne 
10. září na místních tenisových kurtech Sokola Nové Strašecí 
turnaj pro členy, přátele klubu, občany města a  blízkého 
okolí. Tento turnaj se historicky hrál ve dvouhrách. Časem 
se s úbytkem členské základny a zájmu (od roku 2000) hraje 
už jen ve čtyřhrách. 

Letos proběhl již jeho 22.  ročník. Přivítali jsme po dlouhé 
době rekordní počet 24 hráčů, které jsme rozlosovali do dvo-
jic ve dvou výkonnostních skupinách aktivních a rekreačních 
hráčů. Hrálo se na 1 vítězný set. Vítězové obou skupin se na 
konci utkali o  celkového vítěze turnaje. Druhé dvojice 
ze skupin hrály o 3. místo. 

A kdo se stal celkovým vítězem letošního ročníku? 
Na krásném třetím místě se  umístila domácí dvojice 

ve  složení J. Novák – M. Libovický, stříbrná příčka patřila 
dvojici hostů, kteří na návštěvu ČR a rodiny v Novém Stra-
šecí přiletěli až z  daleké Kanady, rodinný pár J. Slížek – J. 
Slížek. 

Celkovými vítězi turnaje se  letos stala domácí klubová 
dvojice v mixovém složení R. Zímová – T. Zajíc. 

Po celou dobu nám přálo slunečné počasí a akce se všem 
líbila. Chtěli bychom vás pozvat na příští ročník 2023, který 
pro přátele bílého sportu tak rádi pořádáme. 

Jiří Zíma, člen rady klubu

Hokejbal Nové Strašecí

Posvícenský turnaj v tenisu

Vítězové letošního turnaje                                                              foto archiv J. Zímy

1. liga – divize západ 2022/2023, 6. kolo 
Kocourek Aréna NS, 9. 10. 
HBC Nové Strašecí ca Vlčí Smečka Ústí nad Labem 7 : 5 

Po dvou venkovních porážkách se představili hokejbalisté 
Nového Strašecí v domácí Kocourek aréně, kam přijela Vlčí 
Smečka z Ústí nad Labem. S  tímto soupeřem měli z minulé 
sezóny Bubáci negativní bilanci 0-3 a chtěli ji před vlastními 
fanoušky vylepšit. A  to se  také podařilo! Domácí předvedli 
skvělý výkon a po  výhře 7 : 5 brali zaslouženě všechny tři 
body. 

1. liga – divize západ 2022/2023, 3. kolo, 18. 9. 
HBC Nové Strašecí – HBC Plzeň 5 : 0 

Po týdenní přestávce způsobené MS Masters se  hokej-
balisté Nového Strašecí vrátili do kolotoče 1. ligy. V domácím 
zápase přivítali tentokrát rezervu extraligové Plzně. Po zod-

povědném a  týmovém výkonu se  jim podařilo uzmout 
po výhře 5 : 0 kompletní sbírku bodů. 

1. liga – divize západ 2022/2023, 4. kolo, 
25. 9. v Blatné 
TJ Blatná Datels ca HBC NS 

Po dominantní výhře 5 : 0 nad Plzní vyjeli strašečtí hokej-
balisté k  prvnímu venkovnímu zápasu v  této sezóně. Kon-
krétně k  vedoucímu celku tabulky, Blatné. Po  vyrovnané 
první třetině domácí rozhodli čtyřgólovou smrští v  pro-
střední části hry a nakonec vyhráli vysoko 9 : 3. Strašečtí tak 
odjeli z  Blatné s  výpraskem, bez bodu a  ještě s  několika 
zraněnými hráči. 

Ondřej Duchoň 
HBC NS
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Knížecí hostinec v 19. a 20. století 
V 19.  století byl prostor někdejšího Nostického dvora 

na horním nároží a v Hálkově (tehdy Žitné) ulici parcelován 
a zastavován dalšími domy. Nejvýraznějším stavením zůsta-
la velká nárožní hospoda (čp. 199), kterou kolem roku 1850 
vlastnil František Kurzveil. Určitou změnu přinesl rok 1865, 
kdy tehdejší držitel hospody František Svoboda prodal 
objekt majiteli křivoklátského velkostatku knížeti Maxu 
Egonovi I. z Fürstenbergu. Od té doby se tam střídali nájemci 
a  ti samozřejmě odebírali pivo z knížecího pivovaru v Kru-
šovicích. Křivoklátská stavební kancelář nechávala podle po-
třeby hospodu renovovat. Asi nejznámějším nájemcem byl 
na přelomu 19. a 20. století hostinský Josef Hálek, za  jehož 
provozu vznikly první fotografie této stavby. V průčelí hos-
pody slul nápis Knížecí hostinec a  uprostřed něho se  na-
cházel oválný obraz hradu Křivoklátu. 

Nechceme líčit dějiny této slavné a  zaniklé zájezdní hos-
pody, tak jen připomeneme, že v meziválečném období, kdy 
křivoklátské panství koupil stát, získala celý objekt rodina 
Antonína Bendy. Ta podnik přejmenovala na  Hotel Benda 
a dál jej provozovala. Přelomový se pro zástavbu v této části 
města stal rok 1965, kdy proběhla demolice celého nároží 
(domů čp. 199 a 224), včetně části ulice V. Hálka. Pro-
stranství po někdejším Nostickém dvoře poté zelo prázdno-
tou a využívalo se  jako parkoviště až do roku 1985, kdy zde 
byl z  montovaných dřevěných buněk vystavěn obchodní 
dům. Po  někdejším hostinci převzal číslo popisné 199. 
Strženy byly i zadní domy čp. 198 a 282. 

Stojí za  připomenutí, že v  čp. 198 žil ve  druhé polovině 
19.  století varhanář a příslušník známé varhanářské rodiny 
z  Čisté Ferdinand Guth (1822–1893). V  čísle popisném 224 
na náměstí zase před rokem 1856 bydlela rodina známého 
divadelníka a  dramatika Václava Štecha (1859–1947), otce 
historika V. V. Štecha. Poté se odstěhovala do Kladna. 

Snad jen pohled na  vydlážděné parkoviště za  obchodním 
domem může dnes připomenout, jak rozsáhlý někdejší dvůr 
Víta Nosislavského, sasko-lauenburského vévody nebo No-
sticů byl. Je zajímavé, že nemalé prostranství v centru města, 
podobně jako místo u  sokolovny, si v  rámci zdejšího urba-
nismu stále udržuje svou prázdnotu. Jako by se ctila tradice 

dávných předků a  pozdější časy odmítaly jinak lukrativní 
pozemky uvnitř města zastavět. 

Měcholupský dům 
V  roce 1736 umírá syn Antonína Janinalliho z  Jangangu 

František a dům na dolním nároží připadl dalším dědicům. 
Ti roku 1740 celý statek prodali Teobaldovi Sedleckému 
z Újezdce, který však byl zadlužen, a tak se majitelé střídali. 
Zdá se, že sláva domu uhasínala, byť mezi držiteli nalez-
neme opět nižší šlechtu, vyšší úředníky nebo správce 
některých panství, tedy na místní poměry honoraci. 

Zásadní změnu přinesl počátek 19.  století, kdy podobně 
jako horní grunt i spodní Měcholupský dvůr pouštěl některé 
pozemky na  výstavbu nových domů. Nárožní dům tehdy 
vlastnil řezník Jan Kurzveil, který prodejem pozemků umož-
nil výstavbu čísel popisných 202 až 206. Je patrné, že někdy 
v té době získal svou novou podobu i průčelní dům 201, tak 
jak ho známe z prvních fotografií ze  závěru století. Oproti 
zájezdnímu hostinci na horním nároží se tedy spodní grunt 
značně zmenšil a  více rozparceloval směrem do  ulice 
28. října (tehdy Ječné, později Náprstkovy), až na nároží uli-
ce Havlíčkovy (tehdy Široké). Hned za  spodním nárožním 
domem vidíme přilepené domky čp. 225 a 226. 

Na podrobné mapě města z poloviny 19. století zjistíme, že 
nárožní dům 201, který tehdy vlastnil Jindřich Stahlfinger, 
se  skládal ze  dvou obdélných částí, sestavených do  tvaru 
písmene L. Navazovaly na něj nevelké domy čp. 225 a 202 
v  ulici 28.  října. Nejstarší známá fotografie z  přelomu 
19. a  20. století však této situaci ne zcela odpovídá. Nárožní 
dům do náměstí je obdélný a ve spodní ulici na něj navazuje 
patrový a  o něco vyšší činžovní dům s  novorenesanční 
fasádou a  výraznou ozdobnou atikou, který zabírá asi dvě 
třetiny délky dnešní budovy městského úřadu. Fotografie 
naznačují, že mohl být více posunut do  dvora, avšak spíše 
jde o  zkreslení. Na  dochovaných stavebních výkresech je 
hraniční čára domů čp. 201 a 225 v  ulici 28.  října rovná 
a druhý objekt zabírá jen asi jednu třetinu délky. 

Dvě nároží na severozápadní straně náměstí (dokončení)

 Knížecí hostinec čp. 199 na náměstí

Domy čp. 201 a 225 na dolním nároží
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Činžovní dům tak působí trochu záhadně. Jistě se  jedná 
o  novostavbu nebo zásadní přestavbu z  druhé poloviny 
19. století, situovanou na místě zadní části nárožního domu, 
na parcelách číslo 155 a 154. V novorenesanční podobě, jak ji 
známe z  uvedených fotografií, zřejmě neexistoval dlouho. 
V krátké budoucnosti bude znovu zcela přestavěn a začleněn 
do novostavby hospodářské záložny. Přijde i o své popisné 
číslo 225, které se přesune na jiný domek v ulici Fortna. 

I  když byly z  vnějšího pohledu oba domy čp. 201 a 225 
odlišné, uvnitř se alespoň zčásti propojovaly, jak naznačuje 
jednoduchý náčrtek stavebních úprav z roku 1907. V nárožní 
části se v přízemí nacházel lokál a v zadní části kuchyň a vý-
čep. Uprostřed domu z  náměstí vidíme vestibul a  chodbu, 
označenou jako formanka. V levé části pak byly obchody. 

Hospodářská záložna 
V roce 1883 vznikla Okresní hospodářská záložna v Novém 

Strašecí. Nejdříve sídlila v  budově radnice a  v roce 1891 
koupila dům čp. 201 na  severozápadním dolním rohu 
náměstí. Jak jsme uvedli, už od  měcholupských dob byl 
v  domě provozován hostinec. V  polovině šedesátých let 
19. století jej máme označen jako hostinec U Černého koně, 
což můžeme doložit i na zmíněných nejstarších fotografiích. 
Na dolním nároží totiž visel na úrovni prvního patra černý 
plechový koníček. V  patře si po  roce 1891 záložna zřídila 
kanceláře a celý objekt pojmenovala Hotel Záložna. 

Rozvíjejícímu se  finančnímu podniku nemohl starý dům 
vyhovovat. Už z roku 1907 máme zprávu o  tom, že záložna 
zamýšlí oba objekty zbourat a  na  jejich místě zřídit nový 

dům. K výstavbě prozatím nedošlo a dům byl pouze opraven, 
jak jsme zmínili výše. Přípravy na velkorysou realizaci nové 
banky vrcholily až v polovině dvacátých let. Okresní záložna 
hospodářská pověřila vypracováním projektu známého praž-
ského architekta Františka Jandu, jenž se účelovými stavba-
mi podobného typu zabýval. Janda projekt dokončil v  září 
1926 a už 7. října získala záložna stavební povolení. 

Osmého srpna 1927 se započalo s demolicí čísla popisného 
201 a s přípravnými pracemi na stavbu. Zbourána byla i část 
domu čp. 225 v  ulici 28.  října, avšak patrně z  většiny byl 
tento objekt začleněn do nové stavby. Z obou starých domů 
zůstaly sklepní prostory a  u čp. 225 především průjezd 
a zadní část přízemí (pozdější pracoviště veterinářů). Tento 

díl s původními okenními otvory a místem průjezdu je do-
dnes na první pohled patrný a působí stále dojmem staršího 
objektu. Jinak na místě čp. 201 a  na  části plochy čp. 225 
vyrostla zcela nová stavba hospodářské záložny. Oproti 
starší situaci byla o šedesát centimetrů posunuta z náměstí 
regulační čára a nově zaměřen spodní roh domu. 

Sklepy samozřejmě prošly rozsáhlou rekonstrukcí, navíc 
sem byl umístěn nový trezor pro účely banky, dodnes 
dochovaný. Je třeba připomenout, že stavbu prováděly dvě 
místní firmy, Františka Eliáška a Václava Jelínka. Zajišťovaly 
komplexní výstavbu včetně dodávek materiálu, který byl 
skladován na pronajatém místě na náměstí. Práci oficiálně 
dokončily po  jednom roce, 29.  října 1928, a 2.  listopadu 
proběhla kolaudace. Od  prvního prosince pak platilo 
povolení k užívání objektu. 

František Janda vyprojektoval záložnu v  tehdy obvyklém 
modernistickém slohu, avšak s  individuálními obměnami. 
Průčelí domu dosud charakterizují bankovní mříže. Archi-
tekt se  výrazně věnoval řešení vstupu do  budovy, který 
zasadil do  objemné vchodové niky. Tu symbolicky střeží 
alegorická socha Spořivosti, vytvořená akademickým socha-
řem Jaroslavem Plichtou. Interiér budovy byl zpracován 
kultivovaným způsobem, za  použití zeleného štukovaného 
mramoru nebo kovových prosklených dveří. V  přízemí 
se jako dnes nacházel vestibul, vpravo dvorana s bankovními 
mosaznými a  prosklenými přepážkami, s  pokladnou, 
účtárnou a  kanceláří ředitele. Nad vstupem do  dvorany je 
dodnes dochovaná svinutá kovová roleta. 

Jako banka sloužila budova čp. 201 do  roku 1960, kdy 
po  zrušení novostrašeckého okresu odešly z města některé 
instituce, mezi nimi i pobočka Státní banky československé, 
nástupnické organizace někdejší hospodářské záložny. V září 
toho roku převzal objekt místní národní výbor a od té doby 
obývá budovu městský úřad. Stavba svůj vnější vzhled příliš 
nezměnila, interiéry však prošly několikerými adaptacemi. 
Poslední úpravy z  let 2003–2007  se  pokusily o  návrat 
k původnímu architektonickému řešení vnitřních prostor. 

Závěr 
Severozápadní část náměstí můžeme sledovat od 16.  sto-

letí. Zdejší výrazné grunty na horním a dolním nároží často 
budovala a  spíše příležitostně obývala vyšší společenská 
vrstva, včetně šlechty, která po  třicetileté válce získávala 
četné majetky a  kupovala opěrné body pro své cesty 
po mnohdy rozptýlených panstvích. V 18. a 19. století se celý 
severozápadní prostor postupně parceloval na  menší díly 
a  zastavoval. Na  obou nárožích na  náměstí se  vyvinuly 
zájezdní hostince, které ve 20. století zanikly. 

Přes zásadní stavební změny si celý prostor uchovává svou 
identitu a v jeho půdorysu můžeme dodnes číst pozůstatky 
minulého vývoje. Zároveň se  nám otevřelo nové téma 
pobělohorské elity, která měla ve  městě své zájmy. Sice 
do  koupených nemovitostí investovala, na  druhou stranu 
se  dostávala do  střetů s  městskou správou. Sledovaný 
severozápadní prostor několik takových případů pamatuje. 

Jan Černý

Novostavba Okresní hospodářské záložny
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Listopadová rána bývají chladnější, pochmurná a  sychravá. 
Za okny je tma a nám se nechce vylézt z postele. Proto je dobré 
se už ráno zahřát teplou snídaní. Když na toto zvykneme i děti, 
tak brzy zjistí, že něco teplého v bříšku je teď na podzim mno-
hem příjemnější, než když si nějaké průmyslově vyráběné cere-
álie či lupínky zalijí studeným mlékem právě vytaženým z  led-
ničky. 

Upřednostněme teplou kaši nebo polévku zkombinovanou 
s podzimními poklady přírody. Žlutá, oranžová a červená barva 
dýní, mrkve a  řepy potěší nejen náš jazýček, ale pohladí nás 
i po duši. 

Snídaně 
Často se  mně lidé svěřují s  trávicími problémy, a  to 

se opravdu snaží jíst kvalitně. Přesto jim není dobře. Škrun-
dání, nadýmání není nic příjemného. A  oni přece začínají 
den kašemi. 

Není ale kaše jako kaše. Když se do ní přidává ovoce, může 
se  lehce stát, že těm, kteří mají oslabenou trávicí soustavu, 
zablokuje trávení jednoduchých cukrů z  ovoce či složitých 
cukrů z  obilovin. Zní to dost vědecky. Jednoduše řečeno, 
začne to ve vás prostě kvasit. 

Já po ránu nedám dopustit na polévku. Kdo si na ni zatím 
netroufne, dám návod, jak na kaše, po kterých nebolí břicho. 

Inspiraci mám z minulého týdne. Na horách jsem po ránu 
vařila miso polévku. 

Vnoučkovi by nestačila, proto jsem ještě udělala kaši 
s rozdušenou zeleninou. 

Večer si do  kastrůlku dáme na osobu 2 -3  lžíce ovesných 
vloček nebo pohanku lámanku. 

Nám chutná půl na půl. Přidáme 1  lžíci opraných na sítku 
(studenou vodou) semínek (střídám len, sezam, dýni). Zalije-
me vodou, aby to trochu plavalo (voda se do rána vsákne). 

Do misky si namočíme mandle. 
Ráno si pokrájíme kousek mrkve, dýně, cibulku. Na  oleji 

orestujeme cibulku, po chvíli přidáme mrkev, dýni, osolíme 
špetkou soli (vytáhne sladkost). Podlijeme lžící vody a dusí-
me do změknutí (asi 15 min). Mezitím zahřejeme namoče-
nou kaši v  kastrolku, můžeme přilít trochu mandlového 
nebo kokosového mléka. Sloupneme mandle. 

My jsme servírovali ještě s  napařenou brokolicí, picklés 
a polníčkem a ozdobili mandlemi. 

Rozdušená zelenina je jemňoučká a chutná sladce. 
Proč vločky namáčet? Dochází k  fermentaci, a  proto jsou 

lépe stravitelné. 
Proč přidat i zeleninu? Je zásadotvorná a po noci, kdy se tě-

lo zbavuje bordýlku a je zakyselené, nás odkyselí. 

Valašský kontrabáš 
Pomalu začínáme sklízet topinambury. V  letošním únoro-

vém čísle jsem podrobně popsala benefity této zeleniny 
a připojila pár receptů. Dělám z nich výbornou polévku, peču 

je jako přílohu, náramně ladí s fazolemi. Napadlo mě dát je 
i místo brambor do kontrabáše. 

Když smícháme šťouchané topinambury, vařenou pohanku, 
česnek a majoránku, získáme výborné jídlo. Ale to ještě není 
konec kuchařského čarování, které vám s tímto receptem na-
bízím. 

Magickou přitažlivost oběda můžeme ještě podtrhnout 
uzeným tempehem nebo uzeným masem (výborné je ze Scu-
ku od Plzáka) a domácím kysaným zelím. 

Tento pokrm dělám od  oka, tak si množství přizpůsobte 
podle množství jedlíků. U  nás nezbyde, protože někteří 
strávníci neodolají a zbytek v pekáčku dojedí u sektorky 
"na stojáka". 
1 hrnek uvařené pohanky (kroupa) 
500 g uvařených topinambur 
2 lžíce sádla nebo sezamového oleje 
1 cibule 
4 stroužky česneku 
1 lžička soli 
1 tempeh nebo asi 30 dkg uzeného masa 
1 lžička majoránky 

Nejprve si uvaříme zvlášť pohanku a  zvlášť topinambury. 
Na  omastku osmahneme cibulku nakrájenou na  kostičky 
a plátky česneku, osolíme. Po  chvíli přidáme tempeh nebo 
nakrájené uzené (teď si dejte uzené). Smícháme s uvařenou 
pohankou a pokrájenými topinambury. Ochutíme majorán-
kou. Vše promícháme a dáme do vymaštěného pekáčku a za-
pečeme při 180  °C asi 20  minut, aby byl povrch zlatavý 
a křupavý. Podáváme s kysaným zelím. 

Snažím se  vařit chytře. Když vařím obilovinu nebo luš-
těninu, uvařím vždy víc na několik jídel. Uvařenou, vychlad-
lou pohanku uložím do  lednice a druhý den zužitkuju třeba 
do polévky, udělám z ní kaši nebo podávám jako přílohu. 

Jak uvařit pohanku 
Tato zahřívající plodina se  hodí právě v  tomto období. 

Zvolte pohanku kroupu, která je mechanicky loupaná a není 
z ní cítit hořkost (je světlá). 

Jak prozářit listopadová rána 

Zelenina se snídaňovou kaší                                                            Foto Iva Pedálová
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1 hrnek pohanky 
1,5 hrnku vody 
špetka soli 

Pohanku propereme ve  studené vodě, osolíme a  zalijeme 
vodou. Vaříme asi 10  min., vypneme a  necháme pod 
pokličkou dojít. Vidličkou načechráme. Pokud vzpomenete, 
nechte pohanku namočenou (stačí i 1 h) a v té samé vodě ji 
uvařte. 
Jíme, abychom žili a nežijeme, abychom jedli. 

Poslední listopadová neděle už patří adventu. Překvapte 
svoji rodinu makovým koláčem. Vykrajování drobných tvarů 
na závěrečné zdobení koláče je prima zábava pro děti. Při té 
příležitosti hned zrevidujete formičky na vykrajování. 

Makový koláč s odlehčeným korpusem 
Těsto 
forma – průměr 30 cm 
1 hrnek (250 ml) špaldové mouky jemně mleté celozrnné 
1 hrnek mandlí najemno umixovaných 
špetka soli 
100 ml oleje (já dala ořechový) ale jde to i z jiných 
2 – 3 lžíce studené vody 

Zpracujeme rychle těsto a dáme alespoň na 2 h odpočinout 
do  ledničky (lepší je přes noc). Těsto vymačkáme do  formy, 
nezapomeňte si dát kousek těsta stranou na ozdobu. 

Náplň 
2 hrnky máku (hrnek je 250 ml) umletého nebo umixovaného 
2 hrnky mléka (já používám ovesné, ale můžete použít i kvalitní 
živočišné mléko) 
3 lžíce dobrosladu nebo jiného sladu či sirupu nebo medu 
hrst rozinek 
hrst ořechů trochu nasekat 
půl lžičky skořice 
citronová kůra 

Mák zalijeme mlékem, přivedeme k  varu (mícháme, aby 
se nám hmota nepřipálila) a odstavíme. Kdyby byla hmota 
hodně hustá (už se mi to stalo), tak trochu naředíme vodou. 
Vmícháme zbytek surovin a  necháme vychladnout. Hmotu 

nalijeme na vymačkaný korpus, ozdobíme vykrájenými tvary 
a pečeme na 180 °C asi 40 min. 

Tip 
Když nemáme rostlinné mléko, vyrobíme ho. Stačí zalít 

ovesné vločky vodou, nechat namočené a umixovat. Na 1 hr-
nek vloček dávám 2 hrnky vody. Mléko je husté, do makové 
náplně ho trochu ředím. 

Když chci udělat radost Máťovi „kávičkou“, udělám mu ji 
z tohoto mléka. 

Nastrouhanou čokoládu zaliju trochou horké vody a  pak 
doliji připraveným ovesným mlékem. 

Nápoj ze skořápek vlašských ořechů 
Skořápky z  vyloupaných vlašských ořechů nevyhazujeme 

a  využijeme je na  posilující nápoj při dlouhotrvajícím 
úporném kašli, kdy vykašláváme velké množství hlenů. 
Dáme 10 umytých skořápek do 500  ml studené vody 
a pomalu vaříme 30 min. Pak chvíli necháme odstát, scedíme 
a popíjíme. Opakujeme několik dní po sobě. Vždy použijeme 
nové skořápky. 

Čím uklidit domov aneb víte, co obsahují běžné čistící 
prostředky? 

Pokud se  chystáte na  předvánoční úklid, přimlouvám se  za 
ten, který udělá dobře vašemu bytu či domu, ale také vám. 
Přemýšleli jste někdy o tom, co obsahují čistící přípravky, které 
běžně používáte a  jaký na  vás mohou mít negativní vliv, když 
s nimi přijdete do kontaktu? 

Když se  podíváme na  složení většiny čistících prostředků, 
zarazí nás, že vypadají jako úkol z  chemie. Obaly jsou často 
opatřeny také symbolem upozorňujícím na nebezpečí pro lidský 
organismus při kontaktu s kůží nebo dokonce při jejich požití. 
A  všechny tyto chemické koktejly putují odpady zpět 
do životního prostředí a koloběhem vody a vzduchu zase pěkně 
zpátky k nám. A co teprve, když se nadechneme výparů, hned je 
člověku jasné, že to pro náš organismus nebude to pravé 
ořechové. Popravdě řečeno, uklízet ekologicky není zase tak ná-
ročné a nemusí to být ani moc nákladné, jak se může na první 
pohled dát. My si většinou vystačíme s jedlou sodou a octem. 

Obé nakupuji v bezobalu 5 švestek, kam si přinesu své nádoby 
a odpadne další zbytečný plastový obal. Šikovná děvčata vždy 
ráda poradí, jak na  tento úklid. Pokud rádi brouzdáte 
po internetu, mrkněte na můj oblíbený eshop www.Econea.cz 

Když jsem dospívala, připadal mi listopad pochmurný 
a  smutný. Postupem času jsem poznala, že život přináší 
i mnohem bolestnější zážitky než brzké stmívání nebo deštivé 
ráno a že i pošmourný den je vlastně velmi dobrý den, za který 
je třeba cítit vděčnost. 

Zkusme si toto temné, trochu strašidelné období proměnit 
v čas, který si dáváme sami sobě. Dáme si tím dar klidu, ticha 
a bezpečí. Snažme se nacházet v podzimní krajině nostalgické 
kouzlo a  občas si připomenout myšlenku Williama Shake-
speara: Krása tkví v očích pozorovatele. 

Ivana Pedálová

Makový koláč                                                                                 Foto Ivana Pedálová

http://www.Econea.cz
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Město Nové Strašecí může být hrdé na dalšího známého rodá-
ka působícího tentokrát na kulturní scéně. Je jím spisovatel, scé-
nárista a filmový režisér David Laňka. 

Na konci září měl premiéru jeho zatím poslední celovečerní 
film – rodinné drama Spolu, uvedené hned vzápětí i ve Strašecí. 
Podle divadelní hry francouzského herce a  dramatika Fabia 
Marry k němu spolu s kolegou Martinem Müllerem napsal scé-
nář, oba se podíleli na režii a osobně se zúčastnili jeho promí-
tání ve Strašecí. 

David Laňka je především autorem řady knih pro děti (např. 
trilogie příběhů o  Billu Madlafouskovi, Barunka a  malovaný 
svět, Panáček ze  sna, O  Ježíškovi), dále neobvyklých portrétů 
známých herců (např. 5 hereckých dramat, Herecká tajemství, 
Jan Pivec známý neznámý, Štěpánkovi, biografie Váš Petr 
Hapka nebo Zdeněk Štěpánek a  další), ale také autorem či 
spoluautorem scénářů a  režisérem filmů a  seriálů (např. 
Poslouchej, Hvězdy nad hlavou, Duch či Spolu). 

Jeho umělecký záběr je opravdu široký a zkušenosti přebohaté, 
takže je radost s  ním posedět a  popovídat o  životě. Rozhovor 
obsahuje stručnou genezi jeho dosavadní tvorby. 

Jste prý zdejším rodákem. 
V Okružní ulici č. 663 ve  Strašecí jsme bydleli s několika 

přestávkami s rodiči a bráchou do mých čtrnácti let. Druhou 
třídu jsem absolvoval v jednotřídce v Afghánistánu a do šesté 
až osmé jsem chodil do ruské školy (anglickou jsme měli za-
kázanou, abychom nepochytili kapitalistické manýry) v Etio-
pii. Táta tam byl služebně coby zaměstnanec ministerstva 
zahraničí. 

Velmi dobrodružné dětství… 
Mám díky tomu na  co vzpomínat. Kvůli bezpečí jsme sice 

nemohli cestovat úplně kam bychom chtěli, pouze na určitá 

místa, ovšem to, co jsme z  přírody viděli, bylo nádherné. 
Pokud jde o  jazykové dovednosti, tak z afghánského pobytu 
si bohužel paštunsky pamatuju jen jednu modlitbu. V Etiopii 
jsem se  naučil dobře rusky, což už jsem bohužel hodně 
zapomněl, a mluvil jsem i  trochu amharsky (oficiální jazyk 
na severu Etiopie - pozn. red.). 

Ze Strašecí jste se  přestěhovali do  Prahy. Máte ještě 
vztah k rodnému městu? 

V Praze jsem byl poprvé ve třetí třídě na výletě v ZOO. Teh-
dy nám přišla hrozně daleko. Když někdo jel do Prahy, bylo 
to pro nás, jako by jel do zahraničí. To už dnes není. Zkrátily 
se cesty a vlivem přímé dopravy je teď odsud do Prahy, coby 
kamenem dohodil. Jinak žádné přímé příbuzné už tady ne-
mám, jezdím ale do blízkých Mšeckých Žehrovic za mamin-
kou. Do Strašecí také pravidelně umísťuju děj knížek pro děti 
a jezdím je sem předčítat. 

Právě mi po  pětileté pauze vychází jedna nová s  názvem 
Ruce vzhůru, tohle je přepadení a  nikdo ani hnout! a  opět 
se odehrává ve zdejším prostředí a znovu v ní vystupují ně-
které reálné postavy strašeckého života, ale i ty z mých před-
chozích knížek. 

O čem je? 
Dva jedenáctiletí kluci zjistí, že prastrýc jednoho z nich byl 

bankovní lupič a  vezmou si z něho příklad. Vyloupí banku, 
jenže co dál s penězi? Použijí je pro sebe nebo pro někoho 
jiného? A jak se dá žít v každodenním lhaní těm nejbližším? 
Vůbec nic z toho není jednoduché. Víc už ale neprozradím… 

Komu je knížka určená? 
Dětem všeho věku. Ale jinak myslím, že moje knihy si nej-

víc užijí děti od třetí třídy výš. Rád si hraju se slovy a  jazy-
kem vůbec, a to pro menší děti ještě není. 

Asi jste měl ve škole jedničku ze slohu, že? 
To měl. Sloh byl v  pohodě, horší byl větný rozbor. Něko-

likrát jsem si začal i  psát deník, vydržel jsem ale nejdéle 
týden. Nebylo moc o  čem psát. Nebo jsem měl aspoň ten 
pocit, že se během dnů nic zvláštního nedělo a vymýšlet si 
do deníku nedávalo smysl. Tak jsem začal psát knihy. První 

Nejraději vidí okolní svět očima dítěte

David Laňka                                                                                     Foto Ivy E. Morwen

Obálka knížky D. Laňky ilustrované M. Vydrovou
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knížku jsem napsal už v páté třídě! Bylo to něco na způsob 
Kačera Donalda, mělo to plných deset stránek a napsal jsem 
ji pro spolužačku Janderovou, na kterou jsem chtěl zapůso-
bit. Marně. (smích) 

Kdy došlo na druhou? 
Až v  šestadvaceti. Do  té doby jsem psal básničky, povídky 

a přispíval do různých časopisů. 

Přijímali vaše texty? 
Od patnácti let jsem posílal do  novin a  časopisů, (např. 

Kinorevue, Ring, Právo, Strašecké listy) rozhovory, recenze 
k  filmům, které jsem viděl v kině, různé články a  reportáže 
z natáčení a ony mi je opravdu tiskly. Což bylo fajn, měl jsem 
na lístky do kina. 

Předpokládám, že jste si po základce vybral odpovídající 
studium. 

Původně jsem chtěl na herecký obor konzervatoře, ale táta 
tvrdil, že umění je nejistý chleba, takže jsem skončil 
na  střední hotelové škole. Stále jsem ale psal ty reportáže, 
recenze a rozhovory a hned druhý den po maturitě jsem díky 
režiséru Vítu Olmerovi, který mi dal šanci, naskočil přímo 
do natáčení filmu jako asistent režie. 

Svůj sen jste si tedy splnil. 
Pro tu chvíli ano. Narodila se mi ale dcera a musel jsem 
živit rodinu a v těch ranných devadesátkách nebyla platební 
morálka právě nejlepší. Takže jsem film opustil a  vystřídal 
řadu jiných zaměstnání včetně obsluhování v restauraci. Což 
ale byla skvělá příležitost k  poznávání lidí, pro psaní 
opravdu výborná zkušenost. 

Portréty a  rozhovory s  umělci tvoří celou jednu větev 
vašeho literárního zaměření. 

První byl sborník Nekončící potlesk a v průběhu let násle-
dovaly další. Potlesk obsahoval čtrnáct portrétů herců, 
na které se tehdy z mého osobního pohledu trochu zapomí-
nalo. Polovina z nich už nežila, takže jsem informace čerpal 
od pozůstalých, příbuzných a jejich kolegů.  
 Z  té žijící poloviny šlo třeba o  Josefa Větrovce, Karla 
Hlušičku či Ilju Prachaře. Úžasní lidé a na ty společné chvíle 
dodnes vzpomínám. Pomáhal jsem také s pamětmi režiséru 
Ludvíku Rážovi, vydal jsem knihu o hereckém klanu Štěpán-
kových či o Janu Pivcovi. 

Druhou větví jsou knížky pro děti. 
Už hodně let píšu knihy jen pro ně. Baví mě, že nejsem ni-
čím omezovaný, mohu si vymýšlet a nejsem svázaný leckdy 
nudnou realitou. Na  rozdíl od  filmu, kde se musí zachovat 
určitá pravděpodobnost děje, u dětské knihy to není třeba. 
Nejraději píšu jakoby očima dítěte s jeho roztěkaností, myš-
lenkovými zvraty, nespoutaností, přeskakováním ze skuteč-
nosti do fikce.  
 Na šestiletém synkovi Mikulášovi si ověřuju jejich půso-
bivost. Když se  při předčítání začne vrtět, vím, že musím 
do děje ještě sáhnout. 

Třetí větví vašeho uměleckého působení je psaní scéná-
řů a filmová režie. 

Ve třiceti letech jsem myslel, že budu mít splněno, když 
do padesáti natočím jeden celovečerák. Zaplať pánbůh se to 
rozběhlo rychleji… 

Při jednom natáčení před pár lety jsme se dali dohromady 
s Martinem Müllerem. Sedli jsme si tak, že se  z  nás stala 
tvůrčí dvojice. Nejdříve jsme spolu napsali a  natočili my-
steriózní thriller Poslouchej, který získal ocenění na  žánro-
vých festivalech v Římě, Berlíně a v Londýně. 

Na základě toho přišla nabídka na seriál Hvězdy nad hlavou. 
Mimochodem při vykreslování jednotlivých postav jsem 
se  inspiroval skutečnými lidmi ze  Strašecí. Maminka měla 
za  úkol je zkusit rozpoznávat a  opravdu většinu z  nich 
odhalila. 

Co následovalo? 
Natočili jsme drama Spolu, které ve vztahové rovině cítím 

jako navázání na film Poslouchej. 
Obecně mi vadí nerovnováha ve  vztazích, která je hodně 

patrná v obou snímcích.  
Oba nás s Martinem zajímají silné ženské hrdinky, je to pro 
nás jakési vnitřní téma. Boj s  okolím a  jeho představami 
a předsudky, kterým se ony vzpírají, protože chtějí věci jinak. 
Baví nás rozkrývat jejich postoje, ideálně, když nad okolím 
vítězí. 

Na TV Prima se  brzy bude vysílat vaše další společné 
dílko. 

V současnosti dostříháváme takový mírně řečeno ulítlý se-
riál pro dospělé nazvaný Bodyguardi. Je to osm pětadvaceti 
minutových dílů tematicky balancujících na  pomezí černé 
nekorektní komedie a  gangsterky, vizuálně situované do 
70. let min. století.  
Děti by se raději koukat neměly… 

Chystáte nový celovečerák? 
Jmenuje se  Jedna noc a  opět se  budou řešit mezilidské 

vztahy, tentokrát mezi mladými manželi. Právě dopisujeme 
scénář a točit by se mělo koncem zimy.  
 Někdy poté by měla přijít na  řadu tolik žádaná komedie, 
ke které jsme se zavázali. 

Jinak ale nápadů máme spoustu, jen ta cesta od  napsání 
scénáře k jeho realizaci ve filmové podobě je dlouhá a trnitá 
a úspěch není zaručený nikdy.  
  Ale co bych to byl za Strašečáka, kdybych se vzdal. 

Lída Faflíková 

Tvůrčí duo David Laňka a Martin Müller                                 Foto archiv D. Laňky



 24

UPOZORNĚNÍ



 25

UPOZORNĚNÍ

Možná by se  daly nazvat veřejnými samoobslužnými kni-
hovnami… 

Smysl jejich existence spočívá v  tom, že kdokoliv do nich 
může bezplatně knihy dodat a kdokoliv si je může (opět bez-
platně) vypůjčit a vrátit, případně vyměnit za jiné. 

Nikoliv si je bez náhrady přivlastnit. 
Nemělo by to tedy dopadat jako s Knihobudkou u školní jí-

delny, která byla prázdná už druhý den po naplnění knihami. 
Zem se slehla dokonce i po Siréně od Marie Majerové. 

Je určitě chvályhodné, že tištěné knihy se  stále těší velké 
oblibě, ovšem za předpokladu, že se opravdu čtou a nemizí 
třeba ve sběru. 

Účelem Knihobudek však není zdarma zásobovat domácí 
knihovny novými tituly, ale nabídnout knihy, které už se do-
ma nehodí, k přečtení jiným čtenářům. 

Ti je buď vrátí zpátky anebo vymění za  jiný titul. Počítá 
se tu samozřejmě s poctivostí a zodpovědností potenciálních 
čtenářů. 

Knihobudky by tak nikdy neměly zůstat prázdné. 

Lída Faflíková 

K čemu slouží Knihobudky?
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Dne 22.  října uplynul rok, kdy nás 
navždy opustil pan Jaroslav Jíra. 

Stále vzpomínají maminka, syn, dce-
ra, sestra a bratr s rodinami. 

Dne 5.  listopadu uplyne 35  smut-
ných let, kdy nás navždy opustila 
naše milovaná maminka, babička 
a prababička  
paní Bohumila Knoblochová. 

Kdo jste ji znali a měli rádi, vzpo-
meňte s námi. 

S  láskou stále vzpomíná dcera s  ro-
dinou.

Dne 7.  listopadu uplyne dlouhých 
29  let, co nás navždy opustil náš 
drahý manžel, tatínek, dědeček 
a pradědeček pan Jaroslav Štětka. 

Stále vzpomíná manželka Květa, 
dcera Eva a Hana s  rodinami, vnou-
čata a pravnoučata.

Dne 1. listopadu uplyne druhé 
smutné výročí úmrtí paní  
Marie Marvanové.  

Kdo jste ji znali a  měli rádi, 
vzpomeňte s námi.  
  S láskou a úctou vzpomíná rodina. 

Kdo tě znal, ten zná naši bolest, ten ví, 
co jsme v tobě ztratili… 

Dne 8. listopadu uplynuly 2 roky, kdy 
nás navždy opustil náš milovaný 
manžel, tatínek a dědeček 
 pan Vlastík Rác. 

S  láskou a úctou vzpomínají manželka 
Ilona, dcery Veronika a Honza, Kristýna 
a  Zdenda, Tereza a  Jarda, vnoučata 
Kája, Mája, Sofinka, Kryštůfek a Daníček 
a babička Ilona.

Dne 20.  listopadu by se  dožila 
100 let naše maminka, babička a pra-
babička 

paní Milada Adltová. 

S láskou všichni vzpomínáme.

Dne 26.  listopadu uplyne osm let 
od doby, kdy nás navždy opustil pan 
Josef Vančura. 

Kdo jste ho znali a měli rádi, vě-
nujte mu prosím tichou vzpomínku. 

Vzpomíná manželka a  děti s  rodi-
nami.

Dne 11.  listopadu vzpomeneme 
čtvrtého výročí úmrtí maminky, 
babičky a přítelkyně 

paní Hany Vokurkové. 

Vzpomínají dcery Hana a  Ilona 
s rodinami a přítel Bořík.

Díky za blahopřání 

Dovoluji si tímto poděkovat panu starostovi Mgr. Karlu 
Filipovi, paní RNDr. Libuši Vosátkové a Domovu seniorů 
Nové Strašecí včetně vedení s paní ředitelkou PhDr. Mgr. 
Miluší Jůnovou za milé blahopřání a dárky k mým  
90.  narozeninám. 

Můj dík patří i všem známým a rodině. 

František Široký 
Domov seniorů Nové Strašecí

Blahopřání 
Dne 18.  listopadu oslaví 50  let společného života man-
želé Jana a František Frolíkovi. 

Vše dobré do dalších let jim přejí syn Martin a dcera Mar-
kéta s rodinami.

Poděkování občanům 

Nezávislí 2018 děkují voličům za hlasy a podporu. 
Zvoleni byli Michal Bünter, Jiří Bouček a David Brabec.



INFORMACE O AKCÍCH
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